
Tenofovir Disoproxil Fumarate 

【ORIC】Ricovir®   300mg/Tab         ATC Code：J05AF07 

中文名： 雷克威膜衣錠 300 毫克  «台灣邁蘭» 

適應症： 1.用於慢性 B型肝炎者。 

2.與其他抗反轉錄病毒藥物合併使用於成人 HIV-1 感染之治療。 
  

藥理分類： Antihepadnaviral, Reverse Transcriptase Inhibitor, Nucleotide (Anti-HBV); 

           Antiretroviral, Reverse Transcriptase Inhibitor, Nucleotide (Anti-HIV). 

用法用量： Administration: Orally, without regard to meals. 
             

Dosage regimens: 

300mg once daily 

 －Dosage for adults with renal impairment: 

Clcr(mL/min) Dosage 

≧ 50 300 mg QD 

30-49 300 mg once 48 hrs 

10-29 300 mg once 72-96 hrs 

Hemodialysis 300 mg once every 7 days 
 
不良反應： 瘙癢、噁心、腹瀉、頭痛、抑鬱症、乳酸中毒、嚴重脂肪變性、肝腫大。 

交互作用： 

⚫ NSAIDS: ↑ risk of acute renal failure.  

⚫ Orlistat: loss of virological control. 

⚫ Paxlovid® (Nirmatrelvir/Ritonavir): ↑ tenofovir exposure. 

注意事項：  1.若有噁心、嘔吐、腹痛及呼吸急促或黃疸、深色尿液和白色糞便等情況，請

立即回診就醫。 

2.停用本品後應遵照醫師指示監測肝功能。 

懷 孕 期：  若有需要，可考慮於懷孕期間使用本藥。  

授 乳 期： 1. 不建議 HIV 感染之母親哺乳。 

2. In breastfeeding women with hepatitis B infection (not coinfected with HIV), the 

American Association for the Study of Liver Disease chronic hepatitis B 

treatment guidelines do not consider antiviral therapy a contraindication to 

breastfeeding; antivirals are minimally excreted in breast milk and unlikely to 

cause significant toxicity.  

3. … females living with HIV infection should completely avoid breastfeeding to 

decrease the potential transmission of HIV (HHS [perinatal] 2019). 
 
備    註： 本品健保處方限胃腸肝膽科醫師開立。 

 


